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 Mjesečnik udruge Zelena Istra                                                                                       Lipanj 2007. 

 
ŠTO VAM 

DONOSIMO U OVOM 

BROJU? 

Kratak pregled aktivnosti 

Zelene Istre tijekom lipnja: 

- Stav Zelene Istre o regulaciji 

prometa u pulskoj jezgri 

- Eko škatula 

- Međunarodna konferencija u 

Seulu 

 - Primjedbe na nacrt novoga 

Zakona o zaštiti okoliša 

- Goletta Verde krenula iz 

Rovinja  

- Ispitivanje kvalitete mora 12 

istarskih plaža 

- Okrugli stol o zbrinjavanju 

otpada s malih plovila 

 
 

ZELENI TELEFON 

 

U lipnju 2007. primili smo 38 

prijava građana na Zeleni 

telefon i to vezane za 

sljedeće probleme: buka 1, 

gradnja 1, otpad 15, razno 7, 

vode 1, zelenilo 4, životinje 1. 

 

Više o slučajevima pročitajte 

na str. 6 i 7. 

 

STAV ZELENE ISTRE O REGULACIJI 
PROMETA U PULSKOJ 

 STAROGRADSKOJ JEZGRI 
 

 
Potaknuti učestalim napisima u 
lokalnom dnevnom listu o prometnim 
problemima u pulskoj starogradskoj 
jezgri, željeli smo upoznati gradsku 
vlast i građane sa stajalištima udruge 
Zelena Istra o načinu rješavanja 
prometa u tom dijelu grada, pa smo na 
adresu gradonačelnika, nadležnog 
gradskog odjela i svih medija poslali 
priopćenje koje u nastavku u cijelosti 
prenosimo. 

 
Zbog loše regulacije prometa u centru i sve većeg broja osobnih 
automobila, svakodnevne su prometne gužve i ljetni kolapsi u Puli postali 
pravilo. Pošto u centru grada nije moguće graditi nove prometnice, jedino 
je rješenje ograničavanje prometa privatnim automobilima i poticanje 
korištenja javnog prijevoza. Umjesto inzistiranja na izgradnji novih parking 
kuća u prezagušenoj gradskoj jezgri, koje za posljedicu imaju samo 
povećanje prometa, onečišćenje zraka i veću buku, od gradske vlasti 
tražimo da:  
- investicija u javni gradski prijevoz ne bude posljednje što će Grad učiniti, 
već da  taj vid prijevoza učini cijenom, pokrivenošću zona i pouzdanošću 
omiljenim odabirom građana,  
- više ulaže u promociju promociju hodanja i šetanja odnosno manjeg 
korištenja automobila, 
- započne s obilježavanjem biciklističkih staza u gradu i promicanjem 
njihova korištenja, ponajprije vlastitim primjerom,  
- trajno zabrani izgradnju podzemnih i nadzemnih garaža u starogradskoj 
jezgri, 
- počne realizirati ideju o parkirnim površinama na rubnim dijelovima grada 
(Marsovo polje, željeznički kolodvor, industrijska zona kod Mercatora i 
Mercura za one koji će u Pulu stizati Ipsilonom sa Stancije Peličeti) na 
kojima bi karta plaćena za dnevno parkiranje važila kao dnevna autobusna 
karta,  
- kao mjeru zaštite povijesne jezgre zabrani promet (osim javnog prijevoza) 
u kritičnim dijelovima,  u mjeri da u kojoj se neće osjetiti negativni utjecaj 
na ekonomske aktivnosti grada, (što bi za rezultat imalo kreiranje novih 
pješačkih zona i biciklističkih staza) 
- osigura režim prometa u mirovanju isključivo za stanovnike povijesne 
jezgre. 

nastavlja se... 
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Podsjećamo, također, da i u Prostornom planu 
Istarske županije, članak 118., stoji da je "režim 
prometa unutar povijesne jezgre potrebno 
prilagoditi mjerilu povijesne jezgre te karakteru i 
obimu poslovnih djelatnosti u jezgri, osiguravajući 
pritom posebne režime prometa u mirovanju za 
stanovnike povijesne jezgre s obvezom da se za 
svaku stambenu jedinicu osigura jedno 
parkirališno mjesto". Prilikom izrada PUP-a "Stari 
grad Pula", izrađivač se nije držao te obaveze. 
 

Postavljanje stupića na nogostupe ne vidimo kao 
rješenje problema sve dok se ne stvori  alternativna 
mogućnost parkiranja; u sadašnjoj situaciji takvo 
rješenje dovodi samo do premještanja zagušenja 
na druge lokacije.  
Bitni elementi imidža nekog grada nisu samo 
njegova uređenost ili povijest, ponuda kulture, 
socijalna struktura ili životni troškovi itd. , već i 
organizacija prometa u gradu i parkiranja, što se ne 
rješava ni stupićima ni izgradnjom parkirališnih 
zgrada u povijesnoj jezgri.

 
 
EDEN U ISTRI: NOVI EDUKATIVNO-DIDAKTIČKI MATERIJAL 
 

EKO ŠKATULA 
 
U sklopu projekta EDEN u Istri, Zelena Istra je, 
nakon karte prirodnih vrijednosti Istre, izradila i 
drugi edukativno–didaktički materijal; eko šaktulu. 
Eko-škatula je mapa koja sadrži 20 ilustriranih 
kartica (25 x 25 cm). Kartice prikazuju 10 motiva od 
kojih je svaki prikazan na dva načina odnosno kao 
pozitivni i negativni obrazac aktivnosti i ponašanja. 
Pored ilustriranih kartica, mapa sadrži i pomoćna 
pitanja za rad s učenicima. Eko-škatula se koriste 
za grupni rad u razredu s ciljem da se kod djece 
kroz diskusiju i analizu prikazanih motiva potiče 

njihovo kritičko mišljenje o trendovima u njihovom 
okruženju. Teme koje su obrađene su 
gospodarenja otpadom, gradnja, otpadne vode, 
betonizacija priobalja, industrijsko zagađenje, i 
promet.  U ovom projektu, kojeg je financiralo 
Ministarstvo zaštite okoliša, prostornog uređenja i 
graditeljstva, sudjelovalo je devet nastavnica 
istarskih osnovnih škola. Jedan od rezultata 
njihovog sudjelovanja u ovom projektu je idejno 
rješenje za Eko-škatulu, koju će od iduće školske 
godine moći koristiti u radu sa svojim učenicima.  

Vesna Petrović

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
MEĐUNARODNA KONFERENCIJA U SEULU 
 

''RAST, OČUVANJE I ODGOVORNOST'' 
 
 
U Seulu (Koreja) je od 3. do 9. lipnja Međunarodna 
udruga za procjenu utjecaja na okoliš (IAIA) 
organizirala 27. godišnju konferenciju o procjeni 
utjecaja na okoliš pod nazivom "Rast, očuvanje 
i odgovornost". Predsjednica Zelene Istre 
sudjelovala je na konferenciji koristeći stipendiju 

koju joj je dodijelila Švedska međunarodna razvojna 
agencija (Swedish International Development 
Agency - SIDA). Na konferenciji je sudjelovalo 
preko tisuću sudionika iz cijelog svijeta,  
znanstvenika, predstavnika tvrtki koje izrađuju 
studije utjecaja na okoliš, stručnjaka iz različitih 
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područja djelovanja, javnih službenika, predstavnika 
nevladinih organizacija, koji su iznosili iskustva 
procjene utjecaja na okoliš koja proizlaze iz 
nacionalnih zakonodavnih okvira, komentirali 
slučajeve, iznosili mogućnosti unaprjeđenja sustava 
i nove ideje. U posljednjih je 40 godina svijet doživio 
brzi ekonomski rast, koji je doveo do velikih šteta u 
prirodi i okolišu. Predviđanje utjecaja na okoliš 
novih zahvata, pronalaženje alternativnih rješenja, 
izbjegavanje ili  ublažavanje posljedica, ciljevi su 
sve kompleksnijeg postupka procjene utjecaja na 
okoliš (PUO). Brojne su zemlje odmakle jako 
daleko u tom postupku u odnosu na postojeću 
hrvatsku praksu, koja još uvijek, na primjer, ne 
poznaje procjenu socijalnog utjecaja (social impact 

assessement), procjenu utjecaja na zdravlje (health 
impact assessment) ili ozbiljnu procjenu utjecaja 
nekog zahvata na bioraznolikost, a mogućnosti 
javnosti da utječe na donošenje odluka u tom 
procesu su minimalne. Predstavnica Zelene Istre 
sudjelovala je u radu grupe koja je obrađivala 
područje sudjelovanja javnosti u PUO, održavši i 
prezentaciju o mogućnostima utjecaja i 
sudjelovanja javnosti u  hrvatskoj praksi. Izabrana 
za dopredsjednicu grupe, u njenom će radu aktivno 
nastaviti sudjelovati i nakon konferencije, a znanja i 
iskustva nastaviti prenositi hrvatskim udrugama za 
zaštitu okoliša. 
 
Za više informacija: Dušica Radojčić 052 / 506 065

 
 
PRIMJEDBE NA NACRT NOVOGA ZAKONA 
 

ZAKON O ZAŠTITI OKOLIŠA MORA UVESTI OBAVEZU 
PROCJENE UTJECAJA VOJNIH AKTIVNOSTI NA OKOLIŠ 

 
Novi prijedlog Zakona o zaštiti okoliša, koji je u 
proceduri usvajanja, u čl. 65 navodi: "Procjena 
utjecaja zahvata na okoliš ne provodi se za zahvate 
koji služe u nacionalne obrambene svrhe." 
 
Na taj se način od civilnog nadzora izuzimaju 
SVE vojne aktivnosti, od baza, vojnih vježbi, 
redovite logističke operacije itd. Takvu definiciju, 
koja omogućava potpuno izuzeće od obaveze 
procjene utjecaja na okoliš, izbjegavanje, praćenje 
ili ublažavanje utjecaja na okoliš, nepoštivanje 
standarda zaštite zdravlja ljudi koji vrijede za sve 
druge civilne aktivnosti smatramo kršenjem 
temeljnih prava građana zagarantiranih 
Ustavom RH. Protuustavno je manje štititi zdravlje 
ljudi koji stanuju u blizini vojnih baza ili poligona; na 
ideološkom planu to, drugim riječima, znači da 
vojne aktivnosti predstavljaju prioritet za društvo, i 
tom prioritetu treba žrtvovati i zdravlje ljudi. Pa čak i 
u vrijeme mira i nepostojanja bilo kakve realne 
prijetnje nacionalnoj sigurnosti. 
 
Stoga smo uputili primjedbe na nacrt novog Zakona 
zahtijevajući da se uvede obaveza postupka 
procjene utjecaja na okoliš i za Oružane snage. 
Izuzetke treba dopustiti samo kada je u pitanju 
nacionalna sigurnost, čije se ugrožavanje 
prethodno mora dokazati. U slučaju da se radi o 
vojnoj tajni, ne smije se dopustiti izuzetak od 
obaveze izrade PUO, nego jedino od obaveze 
javne objave podataka (primjeri takve prakse 
postoje u mnogim zemljama). 
 
Brojna istraživanja u cijelom svijetu pokazala su bez 
ikakve sumnje opasnost vojnih baza i aktivnosti po 
okoliš i zdravlje ljudi. Problem negativnog utjecaja 
na ljude i okoliš vojnih poligona je došao u središte 

pažnje javnosti kada su objavljeni podaci o 
korištenju osiromašenog urana u ratu na ovim 
prostorima. Utjecaj na okoliš i lokalne zajednice 
zapravo je puno kompleksniji i u svom najvećem 
dijelu ostaje nepoznat i podcijenjen. Npr. problem 
disperzije teških metala u tlu, na prvom mjestu 
olova, kemijskih supstanci itd. Ne postoji sustavni 
monitoring onečišćenja, pa zato i nije moguće 
primijeniti redovite mjere prevencije, koje se 
primjenjuju kod civilnih ili industrijskih aktivnosti. 
 
Zato je potrebno senzibilizirati javnost, 
zakonodavne institucije društva, kao i tijela 
nadležna za provedbu kontrole kako bi se stvorili 
instrumenti za sprječavanje onečišćenja okoliša i 
negativnog utjecaja na zdravlje ljudi, prvenstveno 
putem : 
a) obaveze provođenja postupka procjene utjecaja 
na okoliš za vojne aktivnosti i 
b) putem provođenja obaveze praćenja i 
izvještavanja o emisijama u zrak i vodu, te o 
količinama i vrstama proizvedenog otpada (premda 
trenutno obaveza postoji, Oružane snage ju 
najvećim dijelom ne poštuju, a nadležne inspekcije 
ne reagiraju). 
 
Zbog svega toga tražimo da se uvede obaveza 
provedbe postupka procjene utjecaja na okoliš za 
sve vojne aktivnosti, a od Ministarstva obrane da u 
skladu s tom obavezom i novim Zakonom o zaštiti 
okoliša donese svoje interne pravilnike. 
 
O nekim primjeri dobre prakse u svijetu možete 
pročitati na našim web stranicama www.zelena-
istra.hr 
 

22. lipnja 2007., Dušica Radojčić 
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KAMPANJA SENZIBILIZIRANJA JAVNOSTI  O STANJU JADRANSKOG MORA I PRIOBALJA 
 

 
GOLETTA VERDE OVE GODINE KRENULA IZ ROVINJA 
 
 
Goletta Verde, kampanja talijanske organizacije za 
zaštitu okoliša Legambiente, koja traje već 22 
godine, podsjeća nas na odgovornost svih građana 
i institucija prema očuvanju mora i priobalja. Već 
šestu godinu za redom Goletta u suradnji sa 
Zelenom Istrom posjećuje i dio hrvatske obale, a 
ove godine svoje dvomjesečno apel-putovanje 
po jadranskom moru i lukama započela 25. 
lipnja u Rovinju, gradu koji po pitanju zaštite 
okoliša prednjači u Istri. 

  
MEDITERAN KAKAV JE NEKAD BIO? 
 
Danas je Hrvatska u svijetu prepoznata kao zemlja 
koja je uspjela sačuvati prirodne ljepote mora i 
obale i turisti nam dolaze najviše upravo zbog toga. 
Međutim, procesi koji bespovratno uništavaju 
prirodni sklad i degradiraju morski okoliš ubrzavaju 
se s pritiskom potrebe razvoja. Dva su osnovna 
razloga koji pogoduju takvom neodrživom razvoju: 
- moderno "gusarenje" na moru i obali - pljačkanje i 
osiromašivanje vrijednih dijelova mora i obale koje 
se događa zbog divlje gradnje, privatizacije 
odnosno onemogućavanja javnog pristupa 
dijelovima pomorskog dobra, betonizacije obale, 
ispuštanja nepročišćenih otpadnih i industrijskih 
voda u more,  građevinskih špekulacija i 

protuzakonitosti u raspolaganju priobaljem... 
- nepostojanje učinkovitog institucionalnog okvira 
koji bi onemogućio sve navedene oblike gusarenja. 
Osim toga, kada je riječ o našoj županiji, izvršena je 
usporedba Prostornog plana Istarske županije, 
jednog od temeljnih instrumenata zaštite okoliša u 
našem prostoru, i Nacionalne strategije održivog 
razvoja i rezultati su poražavajući: premda PPIŽ 
načelno podržava principe održivog razvoja 
zacrtane u Strategiji, ne donosi tj. ne propisuje 
gotovo niti jednu konkretnu i obvezujuću mjeru 
za njeno provođenje.  
 
Razvijati se i čuvati okoliš je moguće, ali su za to 
potrebni efikasni zakoni i njihovo provođenje i veća 
svijest građana, javnih službenika i poslovnog 
sektora. Podizanje svijesti o nužnosti održivog 
gospodarenja morem i obalom i jest cilj kampanje 
Goletta verde.  Informiranjem javnosti o kvaliteti 
mora na kupalištima želimo ukazati na uzroke, a to 
je ispuštanje nepročišćenih otpadnih komunalnih 
voda u more. Analizi kvalitete mora na plažama 
trebala bi uslijediti reakcija, tj. pronalaženje i 
sanacija uzroka na onim dijelovima gdje su 
prekoračene zakonom dopuštene vrijednosti 
onečišćenja. To bi trebao biti glavni cilj 
uzorkovanja mora, a ne samohvala kako je u 99% 
slučajeva more čisto. Dobar primjer je naše 
prošlogodišnje uzorkovanje i objava rezultata, 
nakon kojeg je zatvoren kanalizacijski ispust kod 
hotela Brioni, neposredno uz plažu s Plavom 
zastavom. A zbog tog smo slučaja čak bili 
napadnuti zbog štete koju nanosimo turističkoj 
sezoni!! Građani koji su koristili tu plažu za kupanje 
imaju drugačije mišljenje. 
 
Pošast uništavanja obale gradnjom i bespravnom 
gradnjom puni naslovnice već godinama. Sve je o 
tome već rečeno; i o beskrupuloznosti privatnih 
poduzetnika i o korumpiranosti dijelova državne i 
lokalne vlasti kao i o nemoći pravne države da se 
nosi s tim problemima.  Posljednji događaji u državi 
u vezi s HPF-om pokazuju da se moguće nositi s 
tim problemima ukoliko postoji politička volja. Bilo bi 
vrlo poticajno kada bi se ti odlučni oblici 
manifestiranja volje dogodili i na županijskoj razini. 

 
Radošević/Radojčić 
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REZULTATI OVOGODIŠNJEG ISPTIVANJA KVALITETE MORA ZA 
KUPANJE NA 12 ISTARSKIH PLAŽA - Uzorkovanje izvršeno 21. lipnja 2007. 
 
Već petu godinu za redom Zelena Istra u suradnji 
sa stručnim timom najveće talijanske organizacije 
za zaštitu okoliša Legambiente vrši neovisnu 
bakteriološku analizu kakvoće mora na plažama u 
Istri. Tijekom pet godina uspjeli smo pronaći mjesta 
zagađenja i ukazati na uzrok i potrebu njihova 
hitnog saniranja. Na nekim se  lokacijama, poput 
plaže u autokampu Stupice u Premanturi, već 
godinama evidentira prekoračenje graničnih 
dopuštenih vrijednosti, a ništa se po tom pitanju ne 
poduzima. Goletta je još 2003. upozorila na iznimno 

visoke količine fekalnih streptokoka na toj lokaciji, a 
prekoračenje dopuštenih vrijednosti onečišćenja su 
potvrdila i službena mjerenja koje vrši Zavod za 
javno zdravstvo Istarske županije.  Kupače o toj 
činjenici nitko ne upozorava, oni i dalje misle da im 
pogled na otvoreno more garantira njegovo zdravlje 
i čistoću. Budući da su višegodišnja mjerenja 
potvrdila da neki problem s ispustom otpadnih voda 
na toj lokaciji postoji, pozivamo Arenaturist da ga 
što hitnije i riješi.  

 

Lokalitet – mjesto uzorkovanja Fekalni koliformi 

/100ml 

Fekalni 

streptokoki 

/100ml 

Escherichia coli 

/100ml 

1. Pula – gradsko kupalište Stoja <10 10 <10 

2. Pula – Lungomare kod ispusta kanalizacije <10 30 <10 

3. Pula – uvala Valsaline kod crpne stanice <10 20 <10 

4. Pula – plaža Ambrella 10 10 <10 

 
 

Lokalitet – mjesto uzorkovanja Fekalni koliformi 

/100ml 

Fekalni streptokoki 

/100ml 

Escherichia coli 

/100ml 
1. Općina Medulin – Banjole, plaža Cintinere <10 20 <10

2. Općina Medulin – Premantura, plaža   

    Stupice 

<10 <10 <10

3. Općina Medulin – Pomer, plaža autokampa   

    uz ACI marinu 

<10 <10 <10

4. Općina Medulin – Medulin, plaža ispod  

    hotela Belvedere 

70 40 35

 
 

Lokalitet – mjesto uzorkovanja Fekalni koliformi 

/100ml 

Fekalni streptokoki 

/100ml 

Escherichia coli 

/100ml 
1. Rovinj – Villas Rubin, gradsko kupalište 40 200 30

2. Rovinj – plaža Porton Biondi <10 <10 10

3. Rovinj – uvala Cuvi 40 20 25

4. Rovinj – uvala Lone <10 10 10

 
Granične vrijednosti Uredbe o standardima kakvoće mora na morskim plažama (NN 33/96): 

Fekalni koliformi/100ml:      granična vrijednost 100 (hrvatska Uredba) 

Fekalni streptokoki/100ml:   granična vrijednost 100 (hrvatska Uredba) 

Escherichia coli/100ml:  granična vrijednost 500 (Direktiva EU) 

 

*Iznad granične vrijednosti 

 
25. lipnja 2007, Dušica Radojčić , Milena Radošević 
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NOVOSTI IZ PROJEKTA “PREKOGRANIČNI KONCEPT 4R+3E” 
 

 
ODRŽAN OKRUGLI STOL O ZBRINJAVANJU OTPADA S 

MALIH PLOVILA 
 
 

 
 
U okviru projekta “Prekogranični koncept 4R+3E u 
gospodarenju otpadom”  u srijedu 27. lipnja 2007., 
u dvorani hotela Adriatic u Rovinju organizirali smo 
okrugli stol na temu zbrinjavanja otpada s malih 
plovila . Upravo s čamaca, brodica i jedrilica dolazi 
veliki dio otpada koji se nalazi u podmorju i na obali. 
Svjesni  da zakonom to područje nije dovoljno 
regulirano, namjera nam je bila potaknuti 
razmjenu znanja, iskustava i primjera dobre 
prakse okupljanjem što više stručnjaka i ljudi koji su 
u svakodnevnom životu u kontaktu s problemom.  
Stoga smo pozvali predstavnike svih Lučkih uprava 

u Istri, Lučke kapetanije Pula i Rovinj, Tehnomont 
marine Veruda i ACI marine Rovinj, Marina Izola i 
Portorož (Slo), Grada Rovinja, Komunalnog servisa 
Rovinj i Istarske županije, te kolege iz slovenskih 
nevladinih udruga. 
 
 
Sudionici su usuglasili nekoliko najvažnijih 
zaključaka: 
 
- potreban je bolji nadzor nad malim plovilima i 
zajedničko djelovanje različitih inspekcija, 
- potrebna je bolja suradnja i dogovaranje između 
jedinica lokalne samouprave,  lučke uprave i lučke 
kapetanije,  
- potrebno je sustavno educirati vlasnike plovila 
(posebno ribare i domaće stanovništvo općenito) o 
zakonskim propisima, mjestima gdje mogu 
odgovorno odložiti otpad i osvješćivati o važnosti 
zaštite mora i priobalja 
 
Zaključke i druge preporuke sudionika ćemo uputiti 
nadležnom ministarstvu, inspekciji zaštite okoliša, 
gradovima i općinama duž obale Istre s konkretnim 
prijedlozima kako ih početi ostvarivati.  

Milena Radošević

 
 
 
 

Zeleni telefon 
 

 
U lipnju 2007. primili smo 38 prijava građana na Zeleni telefon i to vezane za sljedeće probleme: buka 1, 
gradnja 1, otpad 15, razno 7, vode 1, zelenilo 4, životinje 1. 
 
 
"Netko već tri dana pumpa fonju na +30" 
U mjesecu lipnju gotovo 40% poziva se odnosilo na 
otpad. Velik broj tih poziva odnosio se na 
neprimjereno i nekontrolirano zbrinjavanje sadržaja 
septičkih jama iz domaćinstava od strane 
neodgovornih građana koji na taj način zagorčavaju 
život svojim susjedima. Visoke temperature 
dodatno pogoršavaju situaciju i povećavaju 
mogućnost zaraze. Svjedoci smo da nadležne 
inspekcijske službe i dalje zanemaruju taj problem 

koji kulminira u ljetnim mjesecima. 
  
Uspješno sanirana lokva u Marčani 
Nepoznati počinitelj iskrcao je cijelu prikolicu 
kamene vune u lokvu kraj Marčane. Time je ugrozio 
zaštićene životinjske vrste koje žive u lokvi te 
životinje koje se tu napajaju. Lokaciju smo obišli i 
fotodokumentirali te odmah obavijestili Inspekciju 
zaštite okoliša koja je odmah reagirala, izašla na 
teren i obvezala Općinu Marčana da hitno ukloni 
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kamenu vunu jer raspršena u prirodi može imati 
štetan utjecaj. O tom smo slučaju izvijestili i Centar 
za obavješćivanje i tamošnje lovačko društvo, koje 
je uz Općinu organiziralo čišćenje lokve. Time je 
spašeno to vlažno stanište, koje, po Ramsarskom 
propisu, spada u najugroženiji tip staništa u 
Hrvatskoj. Počinitelj se stvarno morao potruditi ne bi 

li iskrcao taj štetni materijal upravo u tu lokvu do 
koje nije lako doći što je krajnje neodgovorno! 
Trebao bi se zapitati o svim štetnim posljedicama 
koje je mogao uzrokovati svojim ponašanjem, a 
jednostavno je mogao besplatno odložiti kamenu 
vunu na odlagalište Valmarin na Velom Vrhu!

 
 
Građani revoltirani zbog devastacije drvoreda u 
Šijani 
 
Zeleni telefon danima je neprestano zvonio jer 
građani nisu mogli vjerovati da će njihov grad  ostati 
bez još jednog prekrasnog drvoreda, te da je Grad 
tako olako dao dozvolu za njegovo uklanjanje. No,  
naše građane nitko nikad i ne pita za mišljenje, iako 
oni imaju pravo sudjelovati u odlučivanju o okolišu 
koji ih okružuje i u kojem žive. 
 U nemogućnosti da od Grada Pule dobijemo 
konkretnije podatke o  zamjenskoj sadnji koja bi se 
trebala izvršiti na posjedu Kauflanda, poslali smo 
apel Kauflandu Hrvatska. U Odsjeku za zaštitu 
okoliša nisu nam konkretno odgovorili koliko će 
stabala biti posađeno na posjedu Kauflanda te kada 
će do te zamjenske sadnje doći. Smatramo da bi 
Odsjek za zaštitu okoliša trebao raditi više u duhu  
zaštite okoliša i u pregovorima sa tražiteljima 
dozvole za rušenje zastupati interes građana Pule i 
čuvati bogatstvo zelenila koje imamo. 
 
Evo pisma koje smo uputili Kauflandu Hrvatska: 
 
Poštovani/a, 
da samo znate koliko ste suza i razočaranja izazvali 
među građanima Pule zbog rušenja cijelog bogatog  
drvoreda  na novom gradilištu Kauflanda u Puli. Već 
dva tjedna pristižu nam mailovi, ljudi zovu i s 
nevjericom gledaju kako je zbog još jednog 
trgovačkog centra uništeno više od dvadeset 

stabala koja su se nalazila se u njihovom 
neposrednom susjedstvu. Mnogi su mediji također 
popratili cijeli događaj i to u negativnom kontekstu, 
naravno. 
 
Vjerujemo da je i Vama stalo da Vas ljudi 
doživljavaju pozitivno te da Vaš trgovački lanac 
bude u skladu s novim ekološkim trendovima kako 
bi izgradili pozitivan imidž tvrtke. Na svojim web 
stranicama i sami tvrdite da očuvanje okoliša 
predstavlja temelj uspješnog razvoja tvrtke 
Kaufland te da je rad za zaštitu okoliša čvrsto 
ugrađen u organizaciju tvrtke. 
 
Predlažemo Vam da se pobrinete za zamjensku 
sadnju na tom istom prostoru s kojeg ste, zbog 
građevinskih radova, odstranili tako veliki broj 
zdravih stabala  i to u jednakom broju ili još i većem 
nego što ste odrezali te da se na taj način odužite 
zajednici kojoj ste uskratili pravo na human, 
zelenilom oplemenjen okoliš. 
 
Mislimo da je ovakvo rješenje od obostrane koristi i 
za Vas i za građane Pule! 
Te Vas molimo da nas obavijestite što ćete po tom 
pitanju poduzeti, hoće li Vas Pula pamtiti kao "one 
koji su posjekli cijeli drvored" ili one koji su zaista 
iskreno nastojali umanjiti štetu koju su nanijeli. 
 
Voditeljica Zelenog telefona, Irena Burba
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